
Komise pro životní prostředí Rady MČ Praha Vinoř 

Zápis z terénní vycházky podél Vinořského potoka 19. září 2024

Účastníci:
Michal Biskup, starosta MČ
Členové komise: Martina Řebíček, Martin Mach, Vlasta Osoba, Ivana Zikmundová, Markéta 
Marešová, Johana Benešová

1. Niva nad Cukrovarským rybníkem  

Ing. Helena Ptáčková, Ing. Jiří Karnecki informovali, že MHMP plánuje revitalizaci potoka 
kvůli erozi pozemků pod rod. domy. Tyto pozemky jsou v majetku MHMP.

V. Osoba připomíná obchvat Prahy a předpokládané svedení srážkových vod, které zasáhne 
do vodních poměrů v této lokalitě, podle paní Ptáčkové budou vody svedeny jen po dobu 
stavby.

V. Osoba dále upozornil na staré meliorace, pravděpodobný defekt meliorace pod cestou na 
Radonice, při deštích zde vytéká voda, v nivě potoka jsou 2 šachtice.  

Na výkresu je značeno jako kanalizace, paní Ptáčková ověří, o co se jedná. Při zadání projektu
upozorní zpracovatele, aby zohlednil vyústění kanalizace/meliorace. 

Následující den mají lokalitu navštívit Ing. Vaculová a Bc. Lada Scollon (MHMP) ohledně 
kácení v nivě na pravé straně potoka.

M. Biskup informoval o směně pozemků na levém břehu potoka (kde byli dříve umístěni 
koně), úřad MČ má v úmyslu nechat lokalitu geodeticky zaměřit, zatím nebylo možné kvůli 
olistění stromů.   

Ing. Karnecki informoval o situaci s vlastnictvím vinořských rybníků obecně, rybníky 
pravděpodobně nebude možné převzít, stát se jich nechce vzdát.

Od ledna 2025 snad bude převeden na MHMP rybník U Pohanků, vzhledem k tomu, že leží 
v CHÚ. Od ledna bude platit nová vyhláška, která stanovuje převod pozemků v CHÚ ve 
vlastnictví státu na kraje (resp. hl.m Prahu), týká se také Šeberovských rybníků.

M. Biskup informoval o žádosti o převod „domečku“ od PVS na MČ Vinoř, MČ by chtěla 
využití jako zázemí pro plánovanou rekreační plochu (pumptrack) a přívod elektřiny.

2)    Park v     Podskalí – Vinořský potok, rybník U pohanků  

Na místě proběhla diskuze o vhodných úpravách toku. Koryto bude pročištěno cca od 
poloviny délky parku po toku směrem k ulici V Podskalí (mělčí a přístupná část), budou zde 
navezeny velké soliterní kameny, aby bylo méžné překročit (přeskákat). 

Zatraktivnění sousedního pozemku, který není ve vlastnictví MČ, majitel nemá o prodej 
zájem. 
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Následující pozemek je/bude v majetku MČ (směna), přes pozemek bude propojena ulice 
V Podskalí s ulicí Živanickou přes plánovanou výstavbu pod ulicí Živanická.

Rybník U Pohanků – čištění bezpečnostního přelivu je možné požadovat po vodoprávním 
úřadu (Povodí Labe), vyzvat k vyčištění, přeliv má fungovat jako bezpečnostní prvek.

M. Biskup vyjádřil obavu ze zřícení kamenného mostku na druhém břehu rybníka (lesní 
břeh). 

3.     Vinořský potok pod ČOV Kbely  

Pracovníci MHMP seznámili přítomné s podobou a rozsahem předpokládaných úprav koryta 
v této části toku (nad mostkem směr Satalice). 

Stávající úzce zaříznuté koryto bude vymělčeno (zasypání stávajícího koryta a zvednutí dna 
cca o 2m), nad mostkem bude rovná část - „skluz“, kterým se dno sníží na původní úroveň. 
Pro tvarování koryta bude použita balvanitá rovnanina, která v případě přívalových dešťů 
odolá prudkým přítokům z ČOV (řeší problémy extrémních výkyvů objemů průtoků). Nové 
koryto bude vymeandrováno cca v šířce 10m, po hranici lesního porostu (výsadby na obou 
březích).  

V. Osoba opětovně upozornil na hnízdiště ledňáčka říčního.

Zapsala: J. Benešová
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Schůze Komise pro životní prostředí, 16. 9. 2024

Klubovna pod Normou
Martina Řebíček, David Stella, Martin Mach, Markéta Marešová, Ivana Kašparová, Johana 
Benešová, online Vlasta Osoba 

1) Mokřady nad Cukrovarským rybníkem

M. Mach informoval o schůzce Ing. Vaculové a Bc. Lady Scollon z MHMP (odbor ochrany
prostředí, odd. péče o zeleň).
Kácení  a  probírky  budou  probíhat  v několika  etapách,  finančně  náročné,  MČ  by  měla
připravit žádost o grant, MHMP náklady uhradí.
Diskuze k vycházce do terénu podél Vinořského potoka (19. září 2024) s pracovníky MHMP.
Závěr  diskuze:  M.  Mach  kontaktuje  paní  Ptáčkovou  (MHMP),  aby  se  informoval
o dosavadním  postupu  a  dalších  plánovaných  krocích  a  požádá  o  možnost
připomínkovat výstupy studie/projektu revitalizace Vinořského potoka.

2) Farmářské trhy

Proběhla  diskuze  k podkladu,  který  zaslal  V.  Osoba  jako  svoji  představu  o  podobě
farmářských  trhů.  Proběhla  výměna  zkušeností  a  bylo  diskutováno  možné  místo  konání,
četnost, vhodný den v týdnu, možný sortiment, kupní síla apod.
Závěry: takováto pravidelná akce musí mít svého pořadatele, není možné chtít po úřadě MČ,
aby  tuto  činnost  zajišťoval  (péče  o  stánky,  prodejní  schéma).  Navrženo  zjištění  zájmu
obyvatel a případné založení spolku, který se bude touto aktivitou zabývat.

3) Památné stromy - Miranovy duby, topol Linda

V. Osoba v loňském roce zajistil  v dendrologické zahradě  vypěstování  „genetických dětí“
z odebraných roubů hlavního Miranova dubu, který podlehl chorobě,  a památného stromu
„topol  Linda“ u Satalic.  Dendrologická zahrada změnila  podmínky uchovávání stromků a
V.Osoba má nyní stromky doma. Je nutné jejich uložení a „školkování“ na bezpečném místě,
jedná se zatím o malé výpěstky, cca 0,5 m. Později budou vysazeny na vhodném stanovišti.
M.Řebíček přislíbila uložení stromků na vlastním pozemku ve Ctěnicích.

4) Požadavky na rozpočet 2025

M.  Mach  připomněl,  že  probíhá  tvorba  rozpočtu  MČ  na  příští  rok,  zatím  jsme  vznesli
požadavek na úhradu kastračního programu pro potulné kočky (20.000 Kč). Tento problém
byl již diskutován, situace není dramatická, ale občas se z veřejnosti objeví podnět, některé
kočky  jsou  bezprizorné.  Chceme  touto  aktivitou  předcházet  neregulovanému  množení  a
zabíjení mláďat. 
Proběhla  diskuze  o  plánu  činnosti  komise  na  příští  rok,  zda  je  nutné  rezervovat  nějaké
prostředky na externí přednášky apod.
M.  Řebíček  navrhla,  abychom  nejprve  začali  realizovat  aktivity,  které  můžeme  pokrýt
z vlastních zdrojů (exkurze do kompostárny, nektarodárné pásy, V. Osoba – ornitolog, apod.).
Všichni přítomní s tímto návrhem souhlasí.
Termín příští schůzky bude stanoven hlasováním.
Zapsala: J. Benešová






